
ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLENARI DEL CONSELL MUNICIPAL DE MEDI 
AMBIENT DE TARRAGONA CELEBRAT EL DIA 2 DE NOVEMBRE DE 2022

Sessió: Ordinària
Lloc: Tarragona Impulsa

Dia: 2 de novembre de 2022
Hora d’inici: 18:00 h
Hora de finalització: 19:16 h

Assisteixen a la sessió:

Presidenta delegada
Eva Miguel Gascon

Persones que assisteixen:
ASSOCIACIÓ AURORA Alex Benítez
ASSOCIACIÓ INSTITUT CATALÀ D’ORNITOLOGIA Raül Aymí
GREENPEACE Alicia Escudero
ASSOCIACIÓ GRUP ECOLOGISTA TARRAGONA I EBRE Víctor Alvarez
FEHT Berta Cabré
CEPTA Josep Antoni Belmonte
ASSOCIACIÓ CLUB CATALÀ DE NATURISME Segimon Rovira Comas, Mercè Vallvé
SERVEI DIRECCIÓ DE COSTES Antoni Espanya
UNIÓ DE PAGESOS Martí Macias
URV Antoni de la Torre
GRUP AMICS TONI ACHON. ECOLOGISTES TARRAGONA - GATA Lluís Gurrera
EMATSA Anna Pérez
LA SÍNIA Raquel Córdoba
MARE TERRA Patricia Salas
PORT DE TARRAGONA Cristina Miret
UNIÓ DE PAGESOS DE CATALUNYA Martí Macias
GM ERC Manel Castaño
GM CUP Marc Ferré
GM PP José Acero
GM ECP Àngels Pérez

S’excusen

AEQT
Grup municipal Junts xTgna
SSTT Departament ACAAR Generalitat
GP JXTGN

No assisteixen
ASSOCIACIÓ VEÏNALS FEDERADES 
SEGLE XXI Josep M. Ferran

GM PSC
GM CIUTADANS
Víctor Noguera

Personal tècnic municipal:
Xavier Llopart 
Isaac Andrade 

Secretària delegada:
Marisol Luna 



A les 18:00 hores del dia indicat a l’encapçalament, es reuneixen les persones esmentades, sota 
la presidència de la Sra. Eva Miguel Gascon, presidenta delegada del Consell de Medi Ambient.

Tot seguit, es procedeix d’acord amb el següent ordre del dia:

1. Presentació per part de la Presidenta i constitució del Consell Municipal de Medi 
Ambient 

La Presidenta presenta les persones membres del Departament de Medi Ambient i a ella mateixa. 
Afegeix que hi ha entitats que malgrat que de moment no han nomenat els seus vocals, encara ho 
poden fer, per la qual cosa el Consell s’anirà ampliant. Diu que el Consell neix com un espai de 
debat per arribar a consensos que enforteixin les decisions de l’Ajuntament. Serà un espai 
consultiu, però també fiscalitzador de les polítiques de Medi Ambient, en qualsevol cas, no 
mandatori. L’espai és de debat, consulta i propositiu, sempre matisat pels criteris tècnics i polítics.

En aquest punt es constitueix formalment el Consell Municipal de Medi Ambient.

2. Presentació de les persones vocals de l’Assemblea General 

Les persones assistents es presenten en aquest ordre:

- Manel Castaño, conseller d’educació i desenvolupament econòmic de l’Ajuntament de 
Tarragona. Representant del grup ERC. Diu que les polítiques de medi ambient del grup 
municipal que representa conflueixen amb les que representa la Presidenta, en ser socis de 
Govern.

- Àngels Pérez, regidora del grup municipal En Comú Podem. Diu que les sinèrgies que defensa 
el seu grup municipal són afins en matèries de Medi Ambient.

- Àlex Benítez, tècnic de projectes de l’Associació Aurora. Presenta la seva entitat en els àmbits 
social i ambiental, treballen en temes de custodia de territori, educació i voluntariat ambiental.

- Marc Ferré, representant del grup municipal CUP. Diu estar satisfet per la creació del Consell 
de MA, i creu que és un espai necessari pel territori, així com que les entitats tinguin incidència 
en les polítiques ambientals municipals.

- José Luís Acero, representant del grup municipal PP. Afirma que aquest espai és important per 
poder escoltar les entitats.

- Segimon Rovira i Mercè Vallvé, de l’Associació club català de naturisme. Motivats per aportar 
el seu gra de sorra.

- Antoni Espanya, MITECO. Aportació en temes bilaterals.
- Raül Aymí, de l’Associació institut català d’ornitologia. Presenta l’entitat que representa, dient 

que fan estudis avifaunistics, com el cens d’aus al Francolí, assessorament en temes com el 
xoc d’ocells en vidres. Parla de la correlació entre la salut del medi natural i les espècies que 
hi habiten.

- José Antonio Belmonte, CEPTA. Parla d’aportar alguna cosa positiva al Consell.
- Cristina Miret, Autoritat Portuària. Explica que el Port està preocupat en temes ambientals, i es 

mostra oberta a col·laborar.
- Toni de la Torrre, URV. S’afegeix a la felicitació per la creació del Consell i malgrat la URV té 

la seva pròpia gestió, es pot col·laborar de forma conjunta i contribuir per millorar-la.
- Alicia Escudero, de GREENPEACE. Es presenta també com a portaveu de SOS Camp de 

Tarragona, creu que el Consell serà un espai útil per compartir experiències.
- Patricia Salas de MARE TERRA. Presenta la seva entitat i diu que està enfocada en l’educació 



ambiental sobretot amb infants i joves.
- Lluís Gurrera, del GATA. Presenta la seva entitat i també l’entitat SOS Camp de Tarragona del 

qual també és portaveu.  
- Berta Cabré, de la Federació d’Empresaris i Hotelers de Tarragona. Presenta la Federació, diu 

que és una bona iniciativa i pregunta si és necessari que la persona que representi la seva 
entitat sigui de Tarragona per estar més adherida al territori. La presidenta contesta que no és 
imprescindible i que en tot cas sempre és millor que vingui algú encara que no sigui del 
municipi.
Tanquen les presentacions les següents persones:

- Martí Macias, d’Unió de Pagesos.
- Anna Pérez, d’EMATSA.
- Raquel Córdoba de La Sínia
- Victor Alvarez, d’Associació Grup Ecologista de Tarragona i Ebre. 

3. Proposta de constitució de les Comissions de Treball

La presidenta proposa que la primera comissió de treball que s’hauria d’aprovar és la comissió de 
seguiment de la subvenció atorgada pel projecte Tarragona GreenBelt’26, que ha estat 
subvencionat amb els Fons Europeus Next Generation. Afegeix que un dels requisits per ser 
beneficiaris de la subvenció i complir amb els objectius, és el de disposar d’un òrgan de governança 
i participació que faci seguiment d’a prop dels Fons europeus rebuts. Aquesta comissió de treball 
serà molt específica i rebrà el nom de Comissió Tècnica Assessora del projecte Tarragona 
GreenBelt’26. Al punt 4t el tècnic de medi ambient, Xavier Llopart, donarà més informació sobre 
aquest projecte.

Els altres grups de treball que es proposen tindran les següents temàtiques complementàries:

- Platges
- Rius
- Qualitat ambiental
- Boscos 

Es proposa que des dels grups es marquin les temàtiques concretes que es vulguin tractar. Posa 
l’exemple de que el grup de platges pot decidir centrar-se en els microplàstics o en la regressió 
litoral, o en altres.
Des d’aquests grups es podrà dissenyar les estratègies de treball. De moment s’han proposat 
aquests 5 grups de treball amb vocació de poder-se anar ampliant.
La presidenta explica que poden formar part de les comissions les persones que ho desitgin, i que 
s’ha de donar compte del que es parli. També diu que les reunions podran ser telemàtiques.
Explica que qui vulgui formar part d’algun grup ha d’enviar un correu electrònic a: 
consellmediament@tarragona.cat

La presidenta contesta els dubtes que es plantegen, i no havent cap comentari en contra, s’aprova 
la constitució de les comissions de treball proposades. 

4. Presentació del pla de treball del departament de Medi Ambient 2022-2023

La presidenta intervé dient que el repte de la subvenció rebuda dels Fons Next Generation és 
bastant ambiciós i marcarà l’agenda del departament fins el 2026. Presenta la resta d’àmbits que 
són competència de l’àrea de Medi ambient, que de forma esquemàtica, són els següents:
- S’està treballant en el pla de prevenció d’incendis, que encara ha de passar pel Plenari.
- Es treballa en la neteja i manteniment dels terrenys que es troben en l’entorn natural.

mailto:consellmediament@tarragona.cat


- Tenim competències en l’autorització de tala d’arbres
- Coordinació amb el sistema de sanejament.

En aquest punt intervé el cap de secció tècnic de Medi Ambient, Isaac Andrade, que explica que 
el sanejament és un tema compartit amb EMATSA, que s’opera amb dues depuradores i que el 
departament gestiona el manteniment i les millores. Explica que s’ha rebut una subvenció de l’ACA 
per vehicular el manteniment. Altres àmbits en els quals es treballen des del departament són: 
salvament marítim, senyalització de boies i campanyes de fauna marina. 

La presidenta apunta que s’està treballant en l’estudi de qualitat de l’aire, en la implantació de les 
zones de baixes emissions, en el manteniment de lleres públiques en sols urbans, amb una 
subvenció de l’ACA vora 38.000 € i acaba amb les col·laboracions que s’estableixen amb la 
Generalitat pel Vinyet, i el Torrent de la Mora.

La presidenta dona la paraula al Xavier Llopart, tècnic del departament, que explica el projecte 
Next Generation. Comença agraint la col·laboració a Ecologistes en Acció, per la seva implicació 
especialment en el projecte del riu Francolí.

El tècnic explica les actuacions del projecte que queden resumides en aquest quadre:
(DOCUMENT 1 ANNEX)
Remarca que el pla d’indicadors s’explicarà millor a la Comissió Tècnica Assessora del Next 
Generation.

En el torn d’intervencions, l’Associació club català de naturistes pregunta si es farà alguna 
intervenció a la platja Savinosa. Es respon que en principi no està contemplat ja que no es disposen 
d’estudis acurats i costa d’entendre la seva dinàmica.

La representant del grup municipal ECP pregunta sobre el procés participatiu del POUM que 
l’ajuntament está portant a terme. La presidenta contesta que hi ha previstes diverses temàtiques 
transversals i es contempla una sessió participativa dedicada al medi ambient.

5. Precs i preguntes

El Sr. Belmonte pren la paraula explicant la seva experiència en consells de participació ciutadana 
i manifesta la seva preocupació en que no sigui operatiu i es quedi només en bones intencions. 
Opina que s’hauria d’establir un ordre de prioritats en els temes a tractar, ja que hi ha una feinada 
important i els membres del Consell tenen objectius diferents. 

La presidenta respon que està compromesa en que els Consell de participació ciutadana que 
depèn de les seves competències tinguin continguts i siguin operatius. L’estructura en comissions 
de treball concretes són prou àmplies com per poder decidir i prioritzar els temes a tractar. No  vol 
de cap manera espais que estiguin buits de contingut.

Toni de la Torre, de la URV intervé aportant una pregunta tècnica, en el sentit de si haurà recursos 
per poder contractar personal extern per temes concrets.

La presidenta respon que el Consell no disposa de cap partida econòmica.

El debat segueix en el sentit de l’abast del POUM i de la seva implicació en la feina que es pugui 



fer dins dels grups de treball. En tot cas, l’Ajuntament està posant a disposició de la ciutadania i 
entitats tota la informació disponible. Una altra preocupació és el solapament entre la feina que es 
pugui fer en el si del grups de treball i el projecte Next Generation. Com a conclusió, s’exposa que 
el Next Generation té data de caducitat però tant el Consell com els seus grups de treball tindran 
més continuïtat. 

I no havent més temes a tractar, s’aixeca la sessió per ordre de la Presidència a les 19.16 hores, 
de la qual cosa jo, secretària delegada, en dono fe.

Vist i plau La secretària delegada

La presidenta delegada,

ANNEX
DOCUMENT 1



APORTACIÓ FB 3.322.862,71 Accions A+B+C+PERSONAL CONTRACTAT
APORTACIÓ MUNICIPAL 281.953,40 PERSONAL PROPI 7,82%

TOTAL 3.604.816,11 

IVA 21% NO FINANÇABLE 599.899,17 Accions A+Accions B+Accions C

ACCIONS A A1 A2 A3 A4 A5

Pla d'acció per la 
Biodiversitat

Pla d'adaptació al canvi 
climàtic i recuperació 
del domini públic litoral 
del municipi

Estudis hidrològics de 
viabilitat de les actuacions 
en el sistema fluvial del 
municipi

Disseny de la 
infrastructura 
verda

Pla de gestió de 
l'anella verda

Servei de consultoria elaboració plecs 10.000,00 10.000,00 10.000,00 10.000,00 10.000,00 50.000,00
Elaboració pla 25.000,00 29.385,00 50.000,00 32.505,00 30.000,00 166.890,00

Elaboració plecs i redacció projecte 
executiu 30.000,00 130.000,00 70.000,00 45.000,00 275.000,00

Redacció de documents urbanístic 14.500,00 14.500,00
Redacció de document d'avaluació 

ambiental 9.500,00 9.500,00
TOTAL 65000 169385 130000 87505 64000 515.890,00

ACCIONS B

B1Naturalització llacuna parc anella mediterrània 17.312,50 A1 A5

B2Foment de la biodiversidad al Parc de Sant Pere i Sant Pau 97.004,50 A1 A5

B3Renaturalització de la platja del Miracle 95.269,20 A2 A5
B4 Integració del parc de Mas Roselló en el sistema coster de la punta el Miracle 76.287,00 A2 A5

B5Eliminació de flora exòtica i restauració dunar a la platja de l'Arrabassada 91.313,00 A2 A5

B6Eliminació de flora exòtica i restauració dunar a la platja Llarga 72.353,00 A2 A5
B7 Instal·lació d'ancoratges ecologics 119.300,00 A2 A5
B8Demolició de la plataforma de formigó de la platja del Miracle 272.617,66 A2 A5
B9Renaturalització del riu Francolí al seu pas per Tarragona 959.867,50 A3 A5

B10Renaturalització del tram urbà del Riu Gaià 15.365,00 A3 A5
B11Ampliació i recuperació ambiental de la desembocadura del riu Gaià 33.967,58 A3 A5
B12Naturalització de l'asut de Sant Salvador 229.435,77 A3 A5
B13Restauració d'espais forestals erosionats en l'entorn del Pont del Diable 52.120,00 A4 A5
B14Creació de mases forestals de major resiliència en l'Anella Verda 26.540,00 A4 A5
B15Recuperació de cultius mediterranis com a franja de prevenció d'incendis 16.615,00 A4 A5

2.175.367,71

ACCIONS C
C1Pla de governança i participació 26.905,00 A B
C2Pla de comunicació i sensibilització 50.500,00 A B
C3Pla de mesura i seguiment d'indicadors 88.000,00 A B

165.405,00

RRHH
Personal propi 281.953,40
Personal contractat 466.200,00

748.153,40

TARRAGONA GREENBELT'26 RENATURALITZACIÓ DELS ESPAIS URBANS I PERIURBANS DE L'ANELLA VERDA DE TARRAGONA 




		2023-06-15T08:53:55+0200
	Firma paso 1
	CRIPTOLIB


		2023-06-15T10:23:15+0200
	Firma responsable politico
	CRIPTOLIB




